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Milí čtenáři,

jsem ráda, že vám mohu po
nějaké době opět představit
nové číslo časopisu
Rošárník.

Jak jste zvyklí, je nabitý
různými informacemi o
dění na naší škole, úspěších
našich žáků, různých akcích
a projektových dnech, ale
naši redaktoři přidali i
několik nových rubrik.

Tímto bych jim chtěla
poděkovat za skvělou práci,
kterou na tomto čísle a i při
natáčení reportáží odvedli. 

Číslo vychází jako
listopadové, tedy v měsíci,
kdy nás počasí moc netěší
a do Vánoc je ještě daleko.
Některé z nás může
přepadat špatná nálada.
Jak s ní zatočit jste se
mohli dozvědět během
dne duševního zdraví a i v
časopise najdete mnoho
rad, jak si náladu vylepšit.

Nezapomeňte také, že
listopad je měsícem
laskavosti, protože 13. 11. je
znám jako Mezinárodní
den laskavosti. Buďte tedy 

laskaví! A to nejenom k
ostatním, ale také k sobě.

Nejvíce nás totiž zahřeje
laskavý skutek, který může
být i úplně drobný. Občas
stačí milý úsměv a pár
povzbudivých slov a je nám
hned lépe.

A co ta laskavost k sobě?
Udělejte si třeba hrnek
horké čokolády a najděte si
chvilku na odpočinek.
Klidně i při čtení našeho
časopisu.
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Rošárník

Velký úspěch našich běžců v přespolním běhu

Žáci naší školy letos zazářili na
závodech přespolního běhu a
jejich skvělé výkony je vynesly
až do republikového finále! 
 V okresním kole si děti
vybojovaly vítězství hned ve
třech kategoriích: mladší žáci,
mladší žákyně a starší žákyně,
pěkného umístění dosáhli i
kluci ve starší kategorii, kteří
skončili na krásném třetím
místě. Tímto úspěchem si
naše tři zlaté týmy zajistily Text i foto: L. Chalupská

postup do krajského kola. V
krajském kole se opět blýskli
především mladší žáci ve
složení Vojtěch Zbořil, Viktor
Krejčí, Michal Padrta, Adam
Mikoláš, Lukáš Medřický a Jonáš
Novotný, kteří v silné
konkurenci opět zvítězili, čímž
se probojovali až do
republikového finále, které se
konalo v krásném prostředí
Vysočina arény v Novém Městě
na Moravě. 

Noblesa a krása první republiky mezi lavicemi

Už několik let se na naší škole
koná akce, na kterou se vždy
těším celý rok. Určitě nebudu
přehánět, když řeknu, že se
jedná o takovou moji
srdcovku. Všímavější jedinci
už jistě tuší, že se jedná o
projektový den První
republika. 
   Myšlenka tohoto projektu
pro deváté třídy je spjatá s 28.
říjnem, kdy si připomínáme
vznik samostatného
československého státu. Je to
důležitý mezník v našich
dějinách, a proto bychom si
neměli tento den spojovat
pouze s volnem, které máme
díky státnímu svátku, ale měli
bychom mít na paměti úsilí 

V celostátní konkurenci dosáhli
skvělého 12. místa.  
 Rozhodně nesmíme
opomenout výkon Vojty Zbořila,
který se mezi jednotlivci umístil
na vynikajícím 9. místě z 90
startujících v jeho kategorii. 
Děkujeme všem běžcům za
skvělou reprezentaci naší školy
a gratulujeme k úžasnému
výsledku!

mnoha lidí, které stálo za
získáním naší samostatnosti. A
protože nejlépe se pamatuje to,
co sami prožijeme na vlastní
kůži, z čeho si odneseme
zážitek ať už pozitivní, nebo
negativní, připomínáme si toto
výročí každý rok aktivně.
 Projektový den je určen
devátým třídám, které mají
zpracovat lapbooky, zjistit
informace o době první
republiky, o politice a jejich
představitelích, módě, kultuře,
sportu a v neposlední řadě o
hospodářství. Žáci pracují ve
skupinách a záleží jen na nich,
jakou podobu svému lapbooku
vtisknou. Práce mají opravdu
hodně a času málo, proto

teoretickou část projektu
dokončují později podle
vlastního uvážení. Termín pro
dokončení je konec listopadu,
kdy musí své vědomosti
odprezentovat. Učí se tedy
nejenom vyhledávání
informací, plánování práce,
grafickým dovednostem, ale
také schopnosti fungovat v
týmu a prezentovat společnou
práci před ostatními. 
   I když je teorie jistě potřebná
a velmi často se bez ní v životě
neobejdeme, bylo by chybou
neužít si v tento den aspoň
trochu zábavy a zažít alespoň
jeden aspekt života první
republiky na vlastní kůži. 

Pokračování na s. 9
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Den duševního zdraví

Dne 10. 10. si připomínáme Světový den
duševního zdraví, který se koná už od roku
1992. Na naší škole se akce Duševní zdraví
konala poprvé a hned slavila velký úspěch. O
přestávkách a hodinách si žáci mohli projít
jednotlivá stanoviště, kde se mohli naučit,
jak se správně o své duševní zdraví starat a
jak řešit psychické problémy. Celou akci vám
přiblíží paní psycholožka Alena Jeřábková,
která tuto akci pořádala.
 
Už jste někdy podobnou akci pořádala?
Já se snažím průběžně zvyšovat
informovanost žáků o tom, co to je duševní
zdraví, jak mohou o sebe a duševní zdraví
pečovat, a to formou nástěnky školního
psychologa v prvním patře. Akci v tomhle
tom velkém rozsahu s metodičkou prevence
a s žáky školního parlamentu jsme pořádali
letos poprvé.

Jak se správně starat o své duševní
zdraví?
To je poměrně obsáhlé téma, ale to
nejdůležitější podle mě je především na něj
myslet a věnovat sám sobě pozornost,
vnímat, co se se mnou děje, a podle toho
včas reagovat. Také je důležité vědět, co k mé
fyzické i psychické pohodě potřebuji a jak to
zařídit.

Jak souvisí jednotlivá stanoviště s duševním
zdravím ?
Na každém stanovišti jsme se snažili vytvořit prostor pro
věci a aktivity související s péčí o sebe ať už v rovině
fyzické, to je stanoviště cvičení jógy, zdravé výživy a
zdravého životního stylu, tak v rovině psychické, to je
stanoviště, kde jsou antistresové omalovánky, četba
anebo podpora vztahů s ostatními lidmi. Tam jsou různé 
vzkazy, které můžete zanechat ostatním a potěšit je.
Současně sem patří také podpora vztahů se zvířaty.

Pokud se někdo potýká s psychickými problémy,
na koho se může obrátit? 
Možností je spousta, důležité je se nebát a začít ty
problémy řešit včas. Pokud je to ve škole, mohou se žáci
přímo obrátit na jednotlivé vyučující, ale také mohou
přijít přímo za mnou nebo metodičkou prevence. Je tu i
schránka důvěry anebo existuje spousta organizací,
které nabízejí i anonymní chaty nebo telefonáty a
kontakty na tyto organizace jsme rozdávali ve formě
letáků i na dnešní akci 

Foto: web zsrosi

Text i foto: E. Blažková, 8. D

Sleduj náš
instagramový účet

Rošárník a podívej se
na reportáž o dni
Duševního zdraví.
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Jste unavení, skleslí, nemáte žádné
nápady, nic se vám nechce, neláká vás to
ven a náladu máte tak trochu pod psa? 
 Přijde vám to povědomé? Asi ano, protože
každý se někdy potýkal s takovými pocity,
které narušují naše duševní zdraví. Přinášíme
vám návod pocházející z Dánska, jak se s
takovými nepříjemnostmi vypořádat. Jmenuje
se Hygge.
  Pod slovem HYGGE  se dá představit spousta
věcí, například huňatý svetr, deka, pletené
ponožky, čokoláda, čaj, svíčky, knížka… Je toho
spousta, ale hlavně jde o to, co máte rádi a co si
dokážete představit pod slovem pohoda.  
 Pohodu vytvořenou nám milými věcmi si
neužívají jenom Dánové, u kterých je to celkem
známé, ale HYGGE si užívají i v  Holandsku,
Norsku, Kanadě, a dokonce i v  Německu, kde
mají svůj vlastní pojem Gemütlichkeit. 

Co potřebujeme na HYGGE, abychom si ho
mohli užít? 
Uspořádejte například obývací pokoj tak, abyste
se cítili pohodlně a útulně. Připravte si spoustu
dek a polštářů, zapalte svíčky, ztlumte světla.
Nachystejte třeba deskovou hru, knížku, film a k
němu případně popcorn. Pusťte si příjemnou
hudbu. Oblékněte svetr a pletené ponožky,
pozvěte přátele nebo rodinu a zbavte se chmur.

E. Erbenová, 6. A

Kostky, kostky, kostičky

Naše škola s radostí představuje nový Lego
kroužek, který se koná každé pondělí. Děti
průběžně staví samostatně různé modely a
spolupracují i na týmových projektech.
  Práce se stavebnicí má mnoho výhod. Rozvíjí
kreativitu, technické dovednosti a schopnost
řešit problémy. Děti se učí pracovat v týmu, což
je důležitá dovednost pro jejich budoucí život.
Kromě toho si zlepšují jemnou motoriku a
trpělivost, když staví složité modely. 

Unavená podzimní nálada?

Programování Lego modelů jim také poskytuje
základní znalosti z oblasti robotiky a informatiky,
což může být užitečné pro jejich další vzdělávání.

Bonus na závěr: kvízová otázka je na obrázku.
První holka a kluk, kteří mi napíšou správnou
odpověď, vyhrávají drobnou LEGO cenu! 😊

Text i foto: R. Kepič
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Tento rok se uskutečnil už několikátý ročník
podzimní akce pěšky do školy. Jejím cílem je
namotivovat co největší počet dětí z celé České
republiky, aby pravidelně chodili pěšky do školy.
Čím méně se dostane aut před školu, tím více
bezpečněji a čistěji tam bude.  Do letošního
ročníku se zapojilo neuvěřitelných 501
základních, středních ale i mateřských škol. Děti
ze všech různých škol vyrazily před výukou
pěšky do školy s různými transparenty. Naše
škola byla mezi nimi. Společně se třídními
učiteli vyrazili pěšky do školy a zpříjemnili si tak
začátek výuky. Každá třída, která se zúčastnila,
získala 100 bodů do celoškolní soutěže. 

Zdroje: https://peskymestem.cz/projekt/pesky-do-skoly/2024-2/ 

6. C

8. B8. D

Sportovní den 8. A

Dne 27. 9. se konal tradiční sportovní den.
Na tento den se každá třída měla
rozhodnou, co chce dělat. Někdo vyrazil na
kola, někdo třeba na procházku a někdo
vymyslel cokoliv jiného.
 Naše třída 8. A se rozhodla, že si chce
zkusit něco nového. Původně jsme chtěli jít
na lezeckou stěnu, ale tento plán se
bohužel nemohl uskutečnit kvůli tomu, že
ten den nešla elektřina.
  Takže jsme byli nuceni vymyslet plán B.
Našeho pana učitele napadlo uskutečnit
zápas ve volejbale. Když jsem to zjistila, tak
jsem ze začátku nebyla úplně nadšená, ale
musím říct, že jsme si to všichni užili.

Abychom si všichni zahráli, museli jsme se
střídat. Někdo hrál zápas a ostatní, kteří
čekali až na ně přijde řada, měli mezitím
možnost hrát ping pong nebo badminton v
druhé tělocvičně. Celý den byl skvělý a moc
jsem se bavila.

Text: M. Klimešová, 8. A

Pěšky do školy

Foto: B. Kráčmarová, 8. A

 Text: E. Blažková 8. D, foto: Instagram Rošárník
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Sportovní den se 7. D a 7. C

Sportovní den strávila třída 7. D a 7. C v
zoologické zahradě, kde žáci plnili různé
úkoly.
První úkol byl, že se měli vyfotit s nějakým
zvířetem, ke kterému se dá dostat zblízka, jako
je například koza a lenochod, nebo se vyfotit
hlavou dolů. Druhým úkolem bylo ke
každému písmenu abecedy přiřadit jedno
zvíře. Třetím dodatkovým úkolem bylo napsat,
co dělali žáci o prázdninách. Na závěr dostali
patnáctiminutový  rozhod. Celý den si báječně
užili.

Text i foto: P. Javůrek, 7. D

Oslava svatého Václava

Ve dnech 25. – 26. září se
na naší škole uskutečnil
projekt zaměřený na sv.
Václava. 
Cílem této akce bylo zvýšit
povědomí o životě a
odkazu významného
českého panovníka, který
je považován za patrona
českého národa, a zároveň
připomenout blížící se
Den české státnosti, který
je s jeho osobností úzce
spojen.

Projekt byl zařazen do
hodin dějepisu ve všech
třídách 7. ročníku. Žáci
pracovali ve skupinách a
plnili různé úkoly, jejichž
prostřednictvím se
dozvěděli zajímavé
informace o sv. Václavovi.
Úvodní aktivita s názvem
„Černá ovce“ sloužila k
odhalení hlavního tématu
hodiny. Jakmile žáci
úspěšně splnili úvodní
úkol a téma zjistili, mohli
se pustit do dalšího bádání
o životě sv. Václava.

Během jednotlivých
aktivit si žáci vyzkoušeli
různé formy práce, od
pohybu po třídě a
vyhledávání informací v
textu až po diskuzi o
různých teoriích týkajících
se života a smrti tohoto
významného světce.
Závěrem se společně
věnovali legendě o sv.
Václavovi a probrali její
hlavní znaky.

Projekt sv. Václav pomohl
žákům nejen hlouběji
porozumět důležité
historické postavě, ale
také rozvíjel jejich
schopnosti týmové
spolupráce a kritického
myšlení. Díky zábavným a
interaktivním aktivitám si
žáci osvojili cenné
znalosti, které jim
pomohou lépe pochopit
význam tohoto národního
patrona i hodnoty spojené
s českou státností.

Text: J. Kunáglová

Práce školního
parlamentu

Školní parlament na naší
škole je velmi pracovitý a
aktivní a věnuje se celé
řadě projektů.
 Nejenom že organizuje  
akce na naší škole a
vymýšlí program k různým
mezinárodním dnům, jako
je např. Den laskavosti, ale
věnuje se i projektům,
které jim ukládá město
Jihlava. 
Část parlamentu právě
pracuje na tom aby se
nám lépe jezdilo v MHD a
také vytvářejí námět na
zkrášlení autobusové
zastávky u domu zdraví. V
pátek je schůze všech
parlamentů z okresu za
naší školu tam jde Ema
Blažková z 8.D. Tam bude
náš parlament  vysvětlovat  
jak by se lidé měli chovat v
MHD.

Text: V. Šourek, 7. D
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 Naše další zastávka byla zoo. Tato zoo je nejstarší na
světě. Zoo má moto z minulosti, které nese poslaní i
do budoucnosti: „Schönbrunn má být zoologická
zahrada se šťastnými zvířaty.“ V zoologické zahradě
mají hned několik zajímavých zvířat: mrože, ledního
medvěda, koaly, tučňáky, lvy nebo také pandy. V zoo
jsme měli rozchod na dvě a půl hodiny. Když jsme si
prošli vše, co jsme chtěli vidět, vydali jsme se k
autobusu. Autobusem jsme se přesunuli do centra
Vídně. Podívali jsme se na chrám svatého Štěpána a
poté jsme měli  hodinový rozchod. Dále jsme
navštívili Hofburg. Hofburg znamená v češtině dvorní
hrad, dnes bychom spíše řekli palácový komplex. Zde
od roku 1945 sídlí prezident Rakouské republiky, ale
dříve byl Hofburg zimním sídlem rakouských císařů.
Exkurzi jsme zakončili na náměstí Marie Terezie a
pak jsme se vydali zpátky k autobusu a jeli jsme do
Jihlavy. 

Dne 16. října jsme se vydali na exkurzi do Vídně ve
složení 8. D a 8. B. V 6:30 jsme měli sraz před školou.
Tam jsme si zkontrolovali potřebné doklady a řekli
instrukce k dnešnímu dni. Poté jsme se posadili do
autobusu a vydali se na tříhodinovou cestu do
Vídně. Po cestě nám historii Vídně přibližoval pan
průvodce, který nás prováděl po zbytek výletu.
Cestou nás čekala jedna zastávka na Hatích. Po
dlouhé cestě jsme se přesunuli k Schönbrunnu.
Schönbrunn je název barokního zámku, který byl do
roku 1918 letním sídlem rakouských císařů. Tam nás
čekala komentovaná prohlídka. Každý dostal audio
průvodce, s kterým jsme si postupně prošli celý
zámek. V zámku dříve bydlela Marie Terezie s
manželem Josefem II. nebo také Sisi a její manžel
František Josef I. 

Zdroje: https://cs.wikipedia.org/wiki/Sch%C3%B6nbrunn 

Text i foto: E. Blažková, 8. D  

Zámek má celkově 1441 pokojů, ale veřejnosti jich
je zpřístupněno pouze 45. Viděli jsme pokoj
zvaný Čínský kabinet, kde Marie Terezie pořádala
tajné konference, dále Milionový pokoj, který je
obložen drahocenným růžovým dřevem , nebo  
zrcadlový pokoj, kde Mozart jako zázračné dítě
zahrál svoji skladbu Marii Terezii.
Po prohlídce zámku jsme se vydali do zámecké
zahrady, kterou zdobí spousta druhů nádherných
květin a keřů. Nesmíme zapomenout ani na
velkolepou kašnu Neptuna. Nejde si nevšimnout
Gloriette, což je barokní stavba na kopci, kterou
jde zahlédnout ze zahrad. Byla zde zřízena
snídaňová místnost. Panovníci se obvykle
vzbudili v Schönbrunnu a nechali si v Gloriette
připravit snídani. Jelikož je tato stavba daleko od
sídla a na kopci, tak si nechali osedlat koně a
vyrazili. Dnes se tam nachází kavárna. 

Vídeň, výlet za historií, sachrem a pandami
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Výlet za původem člověka aneb exkurze do Antroposu

Kutná Hora aneb výlet za stříbrným dědictvím

Dne 22. října se žáci 7. ročníku
naší školy vypravili na
dějepisnou exkurzi do Kutné
Hory. 
Během dne navštívili několik
historických památek, které
oživily učivo z hodin dějepisu.
Nejprve si prohlédli gotický
chrám svaté Barbory, známý
svou impozantní architekturou. 

Poté zavítali do Muzea stříbra,
kde se seznámili s těžbou a
zpracováním tohoto drahého
kovu v minulosti. Také si zde
žáci zkusili, jaké to je být na pár
vteřin v naprosté tmě, na
kterou si lidské oko nemůžu
zvyknout. Nechyběla ani
prohlídka populární Kostnice,
kde žáci obdivovali unikátní 

dekorace z lidských kostí. Na
závěr jsme si ještě prošli kostel
Nanebevzetí Panny Marie,
který je skvostem
kutnohorského historického
jádra. Exkurze byla nejen
poučná, ale i zážitková, a tak
věřím, že dějepis bude u dětí i
nadále oblíbený předmět. 

Text: M. Dvořák

Foto: M. Kebrle, 7. A

V úterý 15. 10. se všechny šesté třídy
vypravily do Antroposu do Brna. 
  Nezajímala je historická krása
moravského města, ale expozice
věnovaná pravěkému životu,
protože jsme se chtěli  dozvědět
něco nového z minulosti člověka.
   Viděli jsme spousty kostí, modelů,
figurín a maleb. Dozvěděli jsme se,
proč se nelovili mamuti do jam, a
zjistili jsme další zajímavosti o tom,
jak se v době pravěku žilo, stavěla se
obydlí a mnoho dalšího. Také jsme
se prošli po přírodním chodníčku na
boso. Vyluštili jsme dvě křížovky a
moc jsme si to užili. Byla to moc
hezká exkurze.

E. Erbenová, 6. A
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Dušičky
Také vzpomínka na všechny zesnulé, se slaví 2.listopadu.
Oslava Dušiček se odvíjí od slavnosti všech svatých.
Jedna z řady českých lidových pověr byla, že v předvečer
Dušiček vystupují duše z Očistce, aby si odpočinuly od
útrap. Blízcí hříšníků proto měli naplnit lampu na olej
máslem, aby si duše mohly potřít spáleniny. Večer se
příbuzní nebo přátelé napili studeného mléka, aby se
duše ochladily. Podle kardinála Vlka je památka
zemřelých největším svátkem vedle Vánoc, který v Česku
„slaví” jak křesťané, tak i nevěřící a to vzpomínkou,
ozdobením rodinných hrobů či zapálení svíčky.

Víte jaký je rozdíl mezi Halloweenem a Dušičkami? Ne? Tak se to dnes dozvíte.

Halloween

Je původně keltský lidový svátek, který
se slaví 31.října, tedy den před
křesťanským svátkem Všech svatých.
Svátek se zachoval především v
anglosaských zemích, převážně v USA,
Kanadě, Velké Británii, Irsku a Austrálii.
Název vznikl zkrácením skotského „All
Hallows‘ Eve“, který se odehrával v
„Předvečer Všech svatých“. Jeho původ
sahá až do doby před naším letopočtem.
V tento den se děti oblékají do
strašidelných kostýmů a chodí od domu
k domu s tradičním pořekadlem Trick or
treat a „koledují“ o sladkosti. Tradiční
znaky jsou vyřezávané dýně se svíčkou
uvnitř, černé kočky, kostlivci a tak dále.
Typickými barvami jsou oranžová a
černá, oranžová symbolizuje podzim a
černá temnotu a smrt. V Česku nejde o
tradiční svátek. Některé rodiny si před
dům dávají dýně a sledují filmové horory.

Text: A. Brnická, 8. D

.

Halloween na naší škole 

Dne 1. listopadu jsme si udělali v 1. B projektový den v duchu Halloweenu a Dušiček. Pracovali jsme v
týmech a do lavic zasedli kouzelníci, čarodějové, kostlivci a další krásné masky. Nejprve jsme si
pověděli, jaký je v těchto svátcích rozdíl a kde se slaví. V českém jazyce jsme si zopakovali již probrané
slabiky a v matematice vybarvovali obrázkové počty. Nesmělo chybět ani týmové bingo a strašidelné
počty v lavici i venku. Ve výtvarné výchově jsme tvořili strašidýlko a samozřejmě dlabali dýně. Rodičům
patří dík za dobrůtky a kouzelné muffiny! 

Text i foto: L. Turková

Foto: L. Turková



-9-

Rozhovor s panem ředitelem Františkem
Svobodou

Jak se vám líbí První republika?
Program, který byl připraven na den, kdy se
konala oslava První republiky, byl velmi pěkný.

Jak byste popsal atmosféru v sále?
Radostná, veselá a velmi vstřícná pro ty, kteří
tady předváděli své výkony.

Jaký dojem na vás udělala vystoupení?
Velmi dobrý, pěkně koncepčně připravené od
dětí jednotlivých devátých tříd. 

Rozhovor s Adélou Vrábelovou, žákyní 9. D

Jak se ti dnes tancovalo? 
Dobře.
Máš oblíbený tanec? 
Swing.
Jaké tance ti přišly nejtěžší? 
Fergie na podpatcích.

Rozhovor s Rosalií Kučerovou, žákyní 9. D

Jak se ti dnes tancovalo?
Úplně špatně, pokazila jsem všechny kroky, co
jsem mohla.
Máš oblíbený tanec? 
Nemám.
Jaké tance ti přišly nejtěžší? 
Swing.

.

A. Brnická a E. Blažková, 8. D

Dne 25. 10. se na naší škole konala akce První
republika. Jako každý rok všichni mohli přijít v
nádherném prvorepublikovém oblečením a
žáci devátých tříd měli celý projektový den.
   První tři hodiny vytvářeli lapbooky a poté se
přesunuli do tělocvičny, kde předvedli
prvorepublikové tance, které se naučili. My
jsme si pro vás připravili několik rozhovorů s
účastníky této akce, abychom se od nich
dozvěděli, jak se jim akce líbila, co si myslí o
době první republiky a mnoho jiného. 

Všem děkujeme za rozhovor.

Foto: E. Blažková,  8. D

První republika - speciál
Noblesa a krása první republiky mezi lavicemi (pokračování)

A protože šaty dělají člověka,
nedokážu si představit lepší
způsob, jak si prožít první
republiku, než se správně
obléct. Díky tomu můžeme
vidět po celý den nejenom
deváťáky, ale i učitele a další
žáky v dobovém oblečení a
vždy se jedná o krásnou
podívanou. Ale tím nekončíme.
Vrcholem celého dne je
prvorepubliková tančírna, kde
deváťáci tančí čtyři tance, z
nichž dva jsou párové. Musím
říct, že pro mě je vždy úžasným
zážitkem vidět, co všechno naši 

žáci dokážou. 
   Za tímto projektem stojí velká
spousta lidí, bez kterých by se
nemohl konat. Jistě
nejdůležitější osobou je paní
učitelka Erbenová, která vždy
připraví deváťáky na tančírnu
tak, že je na ně opravdu krásný
pohled. Zapojená je ale celá
řada dalších učitelů, kterým
tímto děkuji za podporu a
ochotu. První republika je akcí,
do které vkládáme mnoho úsilí,
ale také nadšení a snahy
umožnit žákům učit se jinak,
než je běžné, a prožít na 

základní škole den, na který
budou, alespoň doufám,
dlouho vzpomínat. Přála bych
si, aby v paměti deváťáků
zůstal tento den vrytý jako
příjemná událost, aby v nich
vzbudil zájem o naše dějiny a v
neposlední řadě o tanec. A
mně už nezbývá než se zase
celý rok těšit na další ročník,
který snad dosáhne kvalit toho
letošního.

P.S.: Little party never killed
nobody. 

I. Králová

První republika očima účastníků
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Rozhovor s paní učitelkou Klementovou,
třídní 9. D

Jaký máte názor na tančírnu?
Tančírna je skvělá akce, moc jsem se na ni těšila,
protože letos tam mám svoji třídu a o to víc si to
užívám.
Tancovala jste dnes také, popřípadě co?
Tancovali jsme také, měli jsme s učiteli jeden
společný tanec a myslím si, že jsme to všechno
dobře nazkoušeli a že se to nakonec povedlo.
Máte oblíbený tanec?
Oblíbený tanec přímo nemám, ale mám radši
rychlejší tance, u kterých se dá provádět spousta
různých figur.
Zúčastnila jste se nějakých zkoušek?
Zkoušky jsme měli právě na společný tanec, takže
jsme pilně trénovali a snad se to ostatním taky
líbilo jako nám. 
Jak podle vás tancovala vaše třída? 
Tak moje třída se určitě připravovala, měla
skvělou lektorku, paní učitelku Erbenovou, takže
se připravovala opravdu poctivě a pečlivě a
myslím si, že všechno snad zvládli, takže jsem na
ně pyšná.
Máte nějaký oblíbený prvorepublikový módní
doplněk?
Mám ráda boa, ale myslím si, že není moc  
stabilní, bohužel z něj lítají chmýříčka, ale je to mé
oblíbené. 
Co byste popřála dalšímu ročníku?
Dalšímu ročníku bych řekla, ať se nebojí, ať jdou
do toho naplno, ať si to užijí a mají zase nějaký
zážitek navíc.

Rozhovor s panem učitelem Vejmelkou,
třídním 9. B

Jaký máte názor na tančírnu?
Tančírna se mi moc líbí.
Tancoval jste dnes také, popřípadě co?
Ano tančili jsme s kolegyněmi tanec. 
Máte oblíbený tanec? 
Nejoblíbenější tanec z těch čtyř je waltz.
Zúčastnil jste se nějakých zkoušek? 
Ano, trénoval jsem s deváťáky poctivě.
Jak podle vás tancovala vaše třída?
Perfektně.
Máte nějaký oblíbený prvorepublikový módní      
doplněk?
Nemám.
Co byste popřál dalšímu ročníku? 
Aby to byl tak skvělý ročník jako tady ten.

Rozhovor s paní učitelkou Sobotkovou,
třídní 9.C

Máte oblíbený tanec? 
Vzhledem k tomu že jsem si na První
republice zatancovala se svým žákem waltz
tak asi ten waltz, jako z první republiky..
Zúčastnila jste se nějakých zkoušek? 
Zúčastnila jsem se občas v pátek při tělocviku
se svojí třídou.
Jak podle vás tancovala vaše třída? 
Snažili se, a hlavně si to snad užili.
Máte nějaký oblíbený prvorepublikový
módní doplněk?
Kvůli první republice jsem si musela koupit
nové šaty, ale jinak oblíbený doplněk asi ne.
Co byste popřála dalšímu ročníku?  
Aby se vydařil a aby si ho žáci užili stejně jako
letos nebo ještě lépe.

E. Blažková a A. Brnická, 8. D

Foto: E. Blažková 8. D

Všem děkujeme za rozhovor.
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Jaký máte názor na tančírnu?
Tančírna je skvělý způsob navození atmosféry
první republiky. Bylo hezké vidět všechny
„vyšňořené“ v prvorepublikovém stylu a zažít
něco jiného než běžný školní den. Celkově to byla
velmi povedená akce.
Tancovala jste dnes také, popřípadě co?
S kolegyněmi a kolegy jsme si připravili ukázku
charlestonu. Měla jsem také možnost zatančit si
waltz.
Zúčastnila jste se nějakých zkoušek?
Zkoušky charlestonu proběhly pouze párkrát v
rámci přestávek, a ne vždy jsem se mohla
zúčastnit. Bez domácí přípravy by to nešlo. Každý
krok chtěl svůj čas a snahu, ale stálo to za to.
Jak podle vás tancovala vaše třída?
Nemůžu jinak, než je za jejich taneční výkony
pochválit. Už jen za to, že se dokázali naučit čtyři
různé tance, mají můj obdiv. A navíc – všem to
moc slušelo!
Máte oblíbený tanec?
Mě osobně bavil waltz. Tanec působil velmi
elegantně a zdálo se, že dvojice mají kroky
perfektně zvládnuté.
Máte nějaký oblíbený prvorepublikový módní
doplněk?
Oblíbený doplněk nemám, ale obecně se mi líbí
elegance a lesk této módy.
Co byste popřála dalšímu ročníku?
Popřála bych jim, aby si to hlavně užili. Ať se
nebojí zapojit a berou to s nadhledem. Je to
zážitek, který stojí za to.

Rozhovor s paní učitelkou Cellerovou,
třídní 9.A

Foto: M. Trněný, 8. A

Jak jste se dostala k akci První republika?
Už je to nějaký rok, co jsem byla přizvána k této
báječné akci jako pomocná tanečnice paní
učitelkou Šmahelovou a paní učitelkou Královou.
Další rok jsem již pomáhala s přípravou žáků a
předtancovávala na finálové tančírně.
Po kolikáté už jste připravovala deváťáky na
tančírnu?
Tak to si vůbec nejsem jistá. Minimálně čtyřikrát,
ale možná to bude vyšší číslo.
Jaké jsou vaše oblíbené osobnosti z První
republiky?
Jako nepřehlédnutelnou osobnost musím za sebe
určitě uvést Tomáše Garrigua Masaryka a jako
sporťák smekám klobouk před automobilovou
závodnicí Eliškou Junkovou. 
Který tanec vás nejvíce zaujal a proč?
Asi nejraději, budeme-li hovořit o akci První
republika, mám tanec na píseň od Fergie. Má v
sobě prvky street dance a myslím, že je i pro
ostatní tanečníky nejzábavnější a nejpřirozenější.
Pokud se tedy naučí kroky. Jestliže máte dobrého
partnera, pak se z waltzu může stát překrásný
zážitek a je jedno, jestli tančíte na plese, na svatbě,
nebo v tělocvičně. No a swing je sranda. My se
bohužel dostaneme jen na basic úroveň, ale pokud
bychom párovou sestavu proložili o další otočky a
podtočky, trochu změnili i směr tanečních výměn,
přidali nějaký akrobatický prvek, dostaneme z toho
parádní akční tanec. 
Jak hodnotíte atmosféru na tančírně?
Letošní ročník byl mimořádný. Nebyly technické
potíže, celou atmosféru neskutečně umocnila
světla, která zařídil pan Tvarůžek, moderátorsky
provázela a povzbudila paní Králová a tanečníci se
toho (většinou) nebáli. Mě moc potěšil plný parket
na volné tance. K pozitivní atmosféře přispěli i
třídní učitelé. Velké díky za tanec a podporu.
Jak se na akci připravujete?
Většinou už tak týden dopředu musím masírovat
bolavá chodidla, která jsou unavená z předešlých
tréninků, aby to velké finále ještě ustála. Večer
před tančírnou si vždy přeposlechnu všechny
skladby, abych "neulila nějaký start". Oblékání už
neměním, a tedy ani neřeším. Mám roky prověřený
třásňový model, a letošní česání jsem si dost
ulehčila:-).
Jaké zážitky si odnášíte z letošní akce?
Jen pozitivní - až na ta bolavá chodidla. Ale to k
tomu asi patří.

Rozhovor s paní učitelkou Erbenovou,
učitelkou tance projektu První republika
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Rozhovor s paní učitelkou Královou,
organizátorkou celé této akce

Odkud přišel nápad, že se na naší škole bude
konat První republika? 
Tak úplně původní nápad měla paní učitelka
Nápravníková, když se blížilo výročí 100 let
republiky, bylo to tehdy 99 let tak udělala
poprvé prvorepublikové svačinky a deváťáci
měli takový menší program. Hned další rok  se
k tomu přidala tančírna, protože to bylo 100 let
republiky. Tančírna byl můj nápad, ale bez paní
učitelky Erbenové, která všechny deváťáky učí
tančit, by to nešlo.
Po kolikáté jste akci moderovala?
Já ji moderuji každý rok a tohle si myslím, že už
to bylo po 6. 
Jaké jsou vaše oblíbené osobnosti z První
republiky?
Já mám ráda Osvobozené divadlo. Asi je to i
tím, jak učím češtinu, takže Voskovec, Werich a
jejich divadelní hry. Potom mám ráda herečku
Adinu Mandlovou, ona byla taková elegantní,
tak ta se mi líbí.
Který tanec vás nejvíce zaujal a proč? 
Mě nejvíc zaujal asi waltz, protože to je tanec,
který se tančí i dneska a určitě se s ním všichni
jednou setkají, takže za mě waltz.
Jak hodnotíte tuto atmosféru? 
Atmosféra byla super. Mně se moc líbilo, jak se
deváťáci chovali k sobě navzájem, že ani
nerušili, když jsem třeba něco povídala. Trochu
mě mrzí diváci, kterých tam v jednu chvíli bylo
až příliš, a za mě se nechovali úplně ideálně, 

Co vás nejvíce fascinuje na módě První republiky?
Nejspíš to budou klobouky a ozdoby do vlasů.
Dámám to tehdy moc slušelo. Také je mi blízké, že
už se nebály kalhot a plavek. 
Máte oblíbený prvorepublikový doplněk?
Každoročně se těším na čelenku.
Jaké prvorepublikové tance se dnes tančily?
Do kategorie prvorepublikových tanců můžeme
zařadit párový swing, modernější tanec s prvky
charlestonu a stroll. A také jsme si přidali waltz, který
patří do kategorie standartních tanců, a žáci se s ním
budou potkávat i v tanečních, na plesech a jiných
společenských událostech. 
Jak se podle vás vedlo deváťákům?
Pokud se neschovávali mimo taneční parket, všichni
si zaslouží velkou pochvalu. 

Foto: M. Trněný, 8. A

takže to budeme muset do příštího roku nějak
omezit.
Jak jste se připravovala na moderování akce? 
Tak já jsem si napsala svůj text, kterého jsem se
plus mínus držela, zapomněla jsem toho letos
jenom trošku a udělala jsem si prezentaci s
videy. Potom jsem se ještě podívala na jeden
dokument České televize o prvorepublikové
módě, protože to mě zajímalo. K tomu jsem
shlédla ještě jeden díl, který byl o trávení
volného času.
Jaké zážitky si odnášíte z letošní akce? 
Mně se akce strašně moc líbila a odnáším si
příjemný pocit z toho, že se nám to podařilo, a
myslím si, že i deváťáci si to užili. To je pro mě  
vždycky úplně nejdůležitější. Celkově mám
opravdu příjemný pocit z dobře odvedené
práce.
Co vás na módě První republiky nejvíce
fascinuje? 
Mně se strašně líbí třásňové šaty, ty bych klidně
přenesla i do současnosti a nosila je i normálně.
Jaké oblečení jste pro dnešní akci zvolila? 
Měla jsem modely dva. Na začátek jsem byla
jakoby v pracovním, protože jsme ještě chystali
výzdobu, takže jsem měla volnější kalhoty a k
tomu halenku a klobouk, protože dámy tehdy
hodně nosily klobouky. Na tančírnu, abych byla
v tanečním, jsem se převlékla do třásňových 
šatů.



Máte oblíbený prvorepublikový módní
doplněk? 
Tak doplněk je určitě čelenka a potom ty
klobouky, protože já je ráda nosím i normálně
běžně, ale tehdy je  ženy nosily daleko víc.
Dneska je to spíš výjimka, že si někdo dá
klobouk, ale mně by se to líbilo.
Jaké prvorepublikové tance se dnes na akci
tančily? 
Tančil se waltz, pak variace na charleston, který v
téhle době vznikl, a potom jsme tam měli variaci
na swing, takže to jsou ty prvorepublikové nebo
inspirované tou dobou.
Jak se podle vás vedlo deváťákům?
Deváťákům se vedlo krásně. Mně se strašně
líbilo, jak tančili. Byla jsem úplně nadšená. Když
jsme řekli, že mohou tančit jen zájemci,
tělocvična byla ve chvíli úplně plná, což mě
obrovsky mile překvapilo a patří jim za to velký
dík a obdiv.

První republika - speciál
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Text: E. Blažková a A. Brnická, 8. D

Foto: M. Trněný, 8. A

Závěrem bych ráda poděkovala všem, kteří se už několik let podílejí na organizování
projektového dne První republika. V první řadě je to paní učitelka Erbenová, která všechny
deváťáky učí tančit a pomáhá jim zvládnout všechna úskalí tance i během tančírny. Tančírna
by rozhodně nedosahovala svých kvalit nebýt pana učitele Tvarůžka, který vždy zajistí skvělou
technickou podporu, bez které bychom se rozhodně neobešli. Dík patří také třídním učitelům,
kteří se učí tance a se svými třídami prožívají celý den. A v neposlední řadě nesmíme
zapomenout na paní učitelku Nápravníkovou, bez které by projektový den nikdy nevznikl,
protože to byla ona, kdo se rozhodl na naší škole připomínat vznik první republiky. 
Velké díky vám všem!

I. Králová

Foto: M. Trněný, 8. A



Sport
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Orientační běh 

Dne 10. 10. 2024 se na Heulose uskutečnily závody v
orientačním běhu. Zúčastnily se všechny plavecké
třídy. 
  Každý běžec dostal mapu podle, které se
orientoval a do dvojce jeden papírek, kam se
cvakaly kontroly. Po doběhnutí si děti mohly zahrát
disk golf, aby se nenudily, než doběhnou ostatní.   
 Bylo také vyhlášení, každá třída se vyhlašovala
zvlášť. Všichni doběhli bez zranění. Byl to  závod,
který si žáci užili. Děkujeme za organizaci.                                                                    

Text i foto: B. Kráčmarová, 8. A

Okresní kolo v přespolním běhu

Dne 3. října se konalo okresní kolo v
přespolním běhu na Skalce. 
Trať  mladších  (6. - 7. třída) i starších (8. - 9.
třída) dívek byla dlouhá 1500 metrů, chlapci
běželi 3000 metrů. Všichni žáci podali
skvělé výkony a ve všech věkových kategorií
se umístili na stupínku. Všem běžcům
děkujeme. 

Text: A. Štorková, 8. A

Foto: Jonatán Hána 

Starší chlapci se v úterý 12. 11.
zúčastnili meziškolního
florbalového turnaje v Jihlavě. 
  Vyhráli skupinu a postoupili do
finále, kde odehráli tři vyrovnané
zápasy. Chyběla větší přesnost v
zakončení, aby kluci turnaj ovládli.
 Konečné 3. místo je vzhledem k
předvedené hře mírným zklamáním,
přesto pěkným výsledkem. Klukům
patří dík za reprezentaci školy v
tomto oblíbeném sportu.

Florbalový turnaj straších žáků

Text i foto: J. Hána 

Pohár FAČR základních škol

V minulém týdnu se konalo okresní kolo
fotbalového turnaje základních škol, které
pořádá FAČR pro hráče z nižších soutěží. 
 Nemohli se ho tedy zúčastnit kluci hrající
za FC Vysočina ani někteří ze Sokola
Bedřichov. I tak byl výběr hodně nabitý,

protože máme ve škole spoustu dalších
šikovných fotbalistů. Ti to prokázali i na
hřišti, kde předvedli kvalitní výkony, dvakrát
remizovali a jen špatná koncovka je
připravila o první místo a postup do
krajského kola. Tak snad to vyjde za rok!

Text i foto: P. Tvarůžek 



Tváře naší školy
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Dne 25. 10. se na naší škole konal projekt
První republika. Kromě tance devátých
ročníků, jsme mohli shlédnout krásné taneční
vystoupení, které si připravila Marie Ryšavá.
Ta je úspěšná tanečnice, která se připravuje v
taneční škole Nart Dance.

Jak dlouho tančíš?
Tančím přesně sedm let. Sedm let modernu a
pět let rokenrol.
Kde tančíš ?
Tančím v taneční škole Nart Dance.
Tam i trénuješ?
Ano.
Máš nějaký oblíbený styl tance ?
Mám ráda jazz.
Jak často trénuješ?
Trénuji třikrát týdně a mám tříhodinové
tréninky.
Jak dlouho si trénovala na první republiku?
Trénovala jsem tři týdny, ale sestavu jsem
měla vymyšlenou už před tím.
Máš i jiné koníčky kromě tance ?
Ráda lyžuju a také ráda bruslím.
Jak ses dostala k tanci?
Když jsem byla malá, tak jsme šli s rodiči
kolem taneční školy a já to chtěla zkusit. Už od
malička mě to bavilo.
Jak ses dostala k tanci?
Když jsem byla malá, šli jsme s rodiči kolem
taneční školy a já to chtěla zkusit. Už od
malička mě to bavilo.
Na kterou písničku by si chtěla udělat
sestavu?
Chtěla bych udělat sestavu na Lovely od Billie
Eilish.
Jak by si popsala svůj vztah k tanci?
Podle mě mám k tanci skvělý vztah. Podle mě
do tance musíte dát sami sebe.

Foto : J. Dvořáková 8.D

Pro toto číslo jsme se rozhodli udělat
rozhovor s paní učitelkou Bartuškovou .
Paní učitelka na naší škole učí už dva roky
Jejími obory jsou český jazyk, ale minulým
rokem učila i občanskou výchovu.

Rozhovor s paní učitelkou  Barborou  
Bartuškovou

Kde a jaký obor jste studovala ?
Studovala jsem v Českých Budějovicích
na Jihočeské univerzitě na pedagogické
fakultě a studovala jsem český jazyk a
občanskou výchovu.
Jak dlouho už učíte na naší škole?
Tento rok už to jsou dva roky, co na této
škole učím. Tato škola je zároveň i moje
první škola, na které učím.
Jaké předměty učíte?
Minulý rok jsem učila český jazyk a
občanskou výchovu, ale tento rok učím
jen češtinu.
Jaký předmět jste na základce
nesnášela?
Nemusela jsem přírodní vědy, například
přírodopis, chemii a hlavně fyziku.
Máte nějaké moto, kterým se řídíte ?
Takový jeden citát: Jaký si to uděláš
takový to máš.
Čím jste chtěla být, když jste byla malá?
Když jsem byla malá, tak jsem si hrála na
učitelku, ale neměla jsem přímo vysněné
povolání.

Foto: B. Bartušková

Text: J. Karalová a A. Apeltauerová, 8. D

Rozhovor s Maruškou Ryšavou ze 7.B



Tváře naší školy
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Děkujeme za rozhovor a přejeme mnoho dalších úspěchů!

Jakub Kaplan reprezentoval Českou republiku ve
fotbale proti Slovákům, a tak jsme se rozhodli s
ním udělat rozhovor.

Jaký to byl pro tebe pocit obléct si reprezentační
dres?
Byl to skvělý pocit. Měl jsem sice trému, ale
překonal jsem to.

Jak se ti na utkání dařilo a na jakém si byl postu?
Hrál jsem jako vždy hrotového útočníka a dařilo se
mi skoro vše, z čehož jsem byl překvapen. Hned v
páté minutě jsem dal gól, což mi hodně pomohlo
do zápasu. Osobně si myslím, že jsem si poradil
dobře.
Jaký byl program campu?
Byly dva tréninky denně od pondělí do středy.
Ráno jsme vždy jeli na trénink. Odpoledne jsme
měli také trénink a různé meetingy a různé
přípravy. Spíše jsme dělali taktické věci.

Našel sis tam  nějaké kamarády?
Našel jsem si kamaráda ze Slovácka, ale nejvíce
kamarádů jsem si našel z Blaníku.

S kým si byl na pokoji?
Byl jsem na pokoji s Matějem Vojáčkem ze
Slovácka.

Kde se zápas odehrával?
Na Slovensku, v Dubnici nad Váhami.

Jak dlouho jste trénovali?
Trénovali jsme šestkrát za tři dny hodinu a půl.

Kdo byl váš trenér?
Karel Havlíček

Jak ses cítil, když si vyhrál zápas?
Byl to úžasný pocit vyhrát 5:0.

Jak probíhal zápas?
Myslím, že jsme byli na Slovensko připraveni dobře.
Skoro jsme je nepustili za půlku a většinou jsme
hráli my. 

Jak ses cítil, když ses dozvěděl, že se
zúčastníš tohoto zápasu?
Byl jsem hodně překvapen, bylo to rozděleno
na dvě skupiny, tak jsem doufal, že budu v
základu.

Text: J. Karalová a A. Apeltauerová, 8. D 

Jakub Kaplan nastoupil za reprezentaci ČR



Slavné osobnosti

Tim Burton

Tim Burton, celým jménem Timothy Walter Burton, je
americký filmový režisér a scénárista. Narodil se v Kalifornii, 25.
srpna 1958, momentálně mu je 66 let. Proslavil se filmy, jako
například Batman, Střihoruký Edward a Dracula. Je známý
svým osobitým stylem tvorby. Studoval na California institute
of Arts a podařilo se mu získat místo v tamějším programu
trikových filmů, což ho brzy přivedlo do Disneyova ateliéru,
který nabíral nové pracovníky právě z tohoto ročníku studia.
Jestliže existuje nějaký film, o němž je možné říci, že je
namalován jako štětcem, pak je to Ospalá díra. S jistotou
náměsíčníka používá Burton filmové prostředky... Před našima
očima se prostírá sugestivní snová krajina, až po pozadí
oduševnělá jiskřivými vodami, ohnivě žlutými slunci,
probleskujícími vatovým mračným příkrovem, nekonečnými
poli a loukami, temnými lesy. Krajina dýchá melancholií a
stejnou měrou vyzařuje energii a zemdlenost.    

Filmy

Mezi jeho nejznámější filmy patří Beetlejuice,
Ukradené Vánoce, Mrtvá nevěsta, Alenka v
říši divů a Karlík a továrna na čokoládu. Do
současné tvorby se řadí Wednesday, 2. řada, a
Beetlejuice. Pro své hrané filmy si často
vybírá herce, kterými jsou například Johny
Depp a Helena Bonham Carter, kteří spolu
hráli, či dabovali velkou část jeho filmů.

Výstava - Tim Burton: Návraty

Výstava se konala už podruhé v České
republice. Letos tomu bylo v Obecním domě
v Praze. Probíhala od 1. 5. - 30. 9. 2024 a byl
zde k vidění náhled do jeho tvorby v podobě
kanceláře a skic. Některé ze skic a postav na
výstavě byly návrhy k filmům, které nikdy
nezveřejnil. K vidění také byly natáčecí buňky
s postavenou scénou z animovaných filmů.
Nechyběly zde také  sochy v realistických
velikostech. Bohužel kvůli natáčení druhé
řady Wednesday se na výstavě Tim Burton
neukázal.
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Text i foto: J. Dvořáková, 8. D 



Slohové práce

Pro slohovou práci jsem si vybrala příběh
nebojácného psa, který nikdy neztrácí naději. Jeho
jméno je Gump. Objevuje se v knížkách Gump a
Gump jsme dvojka. Obě knihy byly i zfilmované.
 Gump je hlavní postavou knihy a jeho příběh je
opravdu smutný. Narodil se jako nechtěné štěně s
několika sourozenci a společně skončili v popelnici.
Tam je našel bezdomovec Bedřich a vzal je s
sebou. Rozhodl se všem pomoci, ale jeden z nich
mu přirostl k srdci. Byl to právě Gump. Bedřich se
rozhodl ponechat si ho. Jeho osud se zvrátil poté,
co se k Béďovi vrátila jeho partnerka. Ta
dopomohla k tomu, že se jejich vzájemné cesty na
chvíli rozešly. Ani jeden z nich už nedoufal, že se
ještě někdy potkají, ale i přesto se rozhodli se
hledat. Gump vystřídal několik domovů a Bedřicha
nakonec našel. Po jeho smrti bydlel s kamarádem
Oříškem.
 Gump je psí plemeno Jack Russell. Má obě uši
vztyčené nahoru, díky nim je neustále v pozoru a
nikdy mu nic neunikne. Většinu srsti má bílou, ale
objevují se na ní i hnědé flíčky. Také se pozná podle
jeho ikonického šátku, který dostal v 1. díle. Může se
pyšnit svýma krásnýma kaštanovýma očima. Má
středně dlouhé, rychlé nohy. Ocásek má vždy
směrem nahoru, jen když vycítí nebezpečí stáhne
ho dolů. Je to pes s velkým srdcem, ve kterém je místo

pro spoustu lidí. Je spíše toulavý, ale opravdu
nebojácný psí hrdina. Svoji odvahu a
optimismus nikdy neztrácí. S lidmi zažil
spoustu nešťastných příhod a zrad, ale i přes to
stále touží najít svůj vlastní domov, kde má
plnou misku a nekonečno lásky. V celém
příběhu ho doprovázely jeho ikonické
vlastnosti, ke kterým určitě patří houževnatost,
laskavost a odpouštění těm, kteří mu v životě
ublížili. Je to velmi empatický pes, který se
zvládne vcítit do kohokoliv a i beze slov ho
podpořit. Díky tomu, co si zažil, je opravdu
moudrý a rozvážný. 
 Gump je sice jen pes, ale jeho chování,
vlastnosti a příběh nám dávají jasné poselství.
Nikdy se nevzdávejte. I když nám život hází
pod nohy klacky, jděte si za svým cílem, žijte
jako Gump.

Gump

Foto: kniha Gump jsme dvojka 
Text: E. Blažková, 8. D
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Komiks

J. Milt, 8. D
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